



**Jean Côté** is a Professor of Civil Engineering at Université Laval, where he holds the CRIBAR Partnership Research Chair on the optimization of the life cycle of embankment dams. He earned his B.Eng. (1995), M.Sc. (1997), and Ph.D. (2000) in Civil Engineering from Université Laval. His research focuses on frost- and seepage-induced challenges in civil infrastructure. His current projects address internal and overtopping erosion, vegetation control, and the effects of heavy machinery operations on problematic soils. Jean teaches slope stability, retaining wall design, cold regions engineering, and leads the final-year capstone design course.

He has been actively involved in the Canadian Geotechnical Society, serving on its Board of Directors and Executive Committee. He also served for eight years as Associate Editor of the Canadian Geotechnical Journal and has contributed to the organization of numerous regional, national, and international conferences. His contributions to research and professional service have been recognized with several prestigious honors, including the Roger Brown Award (2005), the Canadian Geotechnical Colloquium (2009), Fellowship (2019), and the CPR Medal (2021) from the Engineering Institute of Canada.



**Jean Côté** est professeur de génie civil à l'Université Laval, où il est titulaire de la Chaire de recherche CRIBAR sur l'optimisation du cycle de vie des barrages en remblai. Il a obtenu son baccalauréat (1995), sa maîtrise (1997) et son doctorat (2000) en génie civil à l'Université Laval. Ses travaux de recherche portent sur les problématiques liées au gel et aux phénomènes d'infiltration dans les infrastructures civiles. Ses projets actuels concernent notamment l'érosion interne et par surverse, le contrôle de la végétation ainsi que les effets des opérations de machinerie lourde sur les sols problématiques. Jean enseigne la stabilité des pentes, la conception des murs de soutènement, l'ingénierie des régions froides et dirige le cours de projet intégrateur de dernière année.

Il s'est activement impliqué au sein de la Société canadienne de géotechnique, notamment comme membre du conseil d'administration et du comité exécutif. Il a également été rédacteur associé de la Canadian Geotechnical Journal pendant huit ans et a contribué à l'organisation de nombreux congrès régionaux, nationaux et internationaux. Ses contributions en recherche et son engagement professionnel ont été reconnus par plusieurs distinctions prestigieuses, dont le prix Roger Brown (2005), le Canadian Geotechnical Colloquium (2009), le titre de Fellow (2019) et la médaille CPR (2021) décernés par l'Institut canadien des ingénieurs.